

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
Management 管理學

當期課號	1161	Course Number	1161
授課教師	陳悅琴	Instructor	CHEN,YUEH CHIN
中文課名	管理學	Course Name	Management
開課單位	企業管理系(四日)—B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	藉由課程單元主題的講授、課堂參與討論、個案研討，結合理論探討、個案分析、適當回饋，有效幫助同學瞭解管理學的內涵、原理原則，及管理實務應用。	Objectives	through topic lecturing, case study and proper feedback to offering students insight of various aspects of management theory and practice.
教材	指定教材： 1.管理學，張鐵軍等著，高立圖書 2.教師自製教材(含個案討論與角色扮演活動)	Teaching Materials	assigned book: 1.Management in chinese, published by gau-lin publisher 2.case study provided by teacher
成績評量方式	1.期中考，20% 2.期末考，20% 3.個案報告，20% 4.剪報，10% 5.平常表現(含出席率，上課表現與發言次數)，30%	Grading	1.Mid-Exam:20% 2.Final-Exam:20% 3.Group case study:20% 4.paper reading, 10% 5.Presence and participation:30%
教師網頁	-		
教學內容	本課程內容包含： 一管理導論 二管理學說 三溝通 四決策 五規劃 六策略管理 七作業管理 八組織結構 九授權賦能 十群體與團隊 十一用人 十二激勵 十三領導 十四控制 十五企業社會責任與競爭力 十六國際企業 本課程要求學生進行個案調查與分析，以實踐管理概念之運用	Syllabus	The content of this course includes: 1.introducing the management enviroment 2.introducing the basic view of planning. 3.decision processing. 4.strategic planning 5.organization structure design 6.human resource planning 7.leadership 8.motivation theory 9.communication 10.control 11.performance evalution and control Students have to process the case study in group and analysis for coordinating theory and practice efficiently.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。